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Geachte heer, mevrouw,

Graag maken wij gebruik van uw uitnodiging om als maatschappelijk betrokken organisatie te reageren op het 
Besluit houden van dieren, het Besluit diergeneeskundigen en het Besluit dierlijke producten. Hierbij onze 
reactie.

Wij zijn positief dat de intrinsieke waarde van het dier in de Toelichting en in de regelgeving een plek krijgt. 
Echter, als wij kijken naar de praktijk, blijkt niet dat hiermee rekening wordt gehouden.

U geeft aan dat intrinsieke waarde als een volwaardig belang dient te worden meegewogen bij beslissingen, maar 
als wij kijken naar de beleidspraktijk bij de bestrijding van de q-koorts, dan krijgt met deze door u gekozen 
formulering de intrinsieke waarde niet voldoende gewicht. 
Wij hadden verwacht dat met q-koorts  (2009/2010) tot een andere wijze van omgaan met dieren zou worden 
besloten, dan tijdens de mkz (2001). Wij verwachtten dat het gedachtengoed dat binnen LNV is ontwikkeld, zijn 
weerslag zou krijgen in de manier waarop met dieren wordt omgaan en in het beleid dat gevoerd wordt in geval 
van een dierziekte als q-koorts en mkz. Wederom zijn met de q-koorts gezonde dieren gedood en is beperkt 
gebruik gemaakt van beschikbare medicijnen. 

Ent Europa staat ervoor dat op een goede manier gebruik wordt gemaakt van de beschikbare medicijnen om 
dierziektes te bestrijden. En dat voortschrijdend inzicht en kennis worden benut. Tijdens de mkz-crisis en nu 
weer met de bestrijding van de q-koorts wordt hier helaas geen gebruik van gemaakt t.b.v. dieren- en 
mensenwelzijn. Het is goed dat er op papier aandacht voor de intrinsieke waarde van dieren en ethische aspecten 
is, maar wat telt is uiteindelijk hoe deze zaken in de praktijk uitwerken. De huidige stand van zaken, het huidige 
beleid geven ons niet voldoende vertrouwen dat in de praktijk daadwerkelijk aan de intrinsieke waarde van het 
dier en ethische aspecten in de brede afweging voldoende gewicht wordt toegekend. 

Wij pleiten dan ook voor het centraler stellen van de intrinsieke waarde van dieren. 

Dit brengen wij gaarne onder uw aandacht in de hoop dat het beleid niet blijft bij mooie woorden op papier, 
maar resulteert in een daadwerkelijk anders omgaan met dieren in de praktijk. 

Niet onvermeld willen wij in deze reactie het belang van de volksgezondheid laten. Hierbij verwijzen wij naar 
uw eigen onderzoek Veerkracht (E.H. van Haaften en P.H. Kersten, 2002).
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